

# REFERAT

## Nordrup Farendløse Lokalråd

Mødedato: 23. august 2023, kl. 19:00

Deltagere:	Mette Lund	ML	(formand)
	Karina Reimer Hansen	KRH	(næstformand)
	Niels Toft Larsen	NTL	(kasserer)
	Bo Holst-Christensen	BHC	(bestyrelsesmedlem)
	Ann Slott Jacobsen	ASJ	(1. suppleant)
Afbud:	Charlotte Poll	CP	(2. suppleant)
Referent:	Helle Sjøberg Fredensborg	HSF	(sekretær)

### Punkt 1 Godkendelse af referat

Referatet fra sidste møde blev godkendt.

### Punkt 2 Opfølgning på aftaler fra sidste møde

Kontakt til afgået bestyrelse: Overdragelser bank, igangværende opgaver, hjemmeside, kommunikationskanaler, etc.

- Tidligere kasserer er kontaktet for overdragelse til ny kasserer. Gebyr i banken for overførsel ca. 1.500 kr. Der blev indbetalt 2.000 kr. som lån fra unavngivent bestyrelsesmedlem til kassen, da kassen var tom.
- Ny hjemmeside sættes op (BHC+HFR). HFR tjekker priser på andre udbydere.
- Der skal opfordres til sponsorater fra lokale erhvervsdrivende og lokale borgere. KRH forsøger at få udarbejdet en liste over erhvervsdrivende. Lokale erhvervsdrivende får mulighed for at blive listet på hjemmesiden og kan forhåbentlig genere opgaver fra lokalområdet. HSF kan udarbejde annoncemateriale. Punktet tages op på næste bestyrelsesmøde.
- Der skal tjekkes op på eventuelle fonde, der kan søges. Samt muligheder via Landsbyforum.
- Artikel om nyt lokalråd bringes i Kirkebladet.
- FB håndteres af formand, næstformand og Niels som moderator.
- Kontakte det tidligere lokalråd om igangværende ansøgninger hos Landsbyforum. Der er ansøgt om:
  - Trampestier
  - Låge fra spejderhuset til Kirkeskoven
  - Tilskud til hjemmeside.

Øvrige ansøgninger er bevilget. Forslag: evt. hjertestarter til Tvindelstrup forsamlingshus. Nyt skolekøkken til fælles brug i lokalområdet, evt. med loungeområde.

- Indbyde den tidligere bestyrelse til kaffe og en dialog.

**Punkt 3** Udarbejdelse af Nordrup Farendløse Lokalråds forslag til håndtering af vedvarende energi projekter i lokalområdet.

- Kontakt til VE-Midt vedr. lokalrådets udmelding om samarbejdspartner til VE i lokalområdet.
- ML havde forberedt udkast til arbejdsgruppe vedr. vedvarende energi. Med få justeringer blev forslaget godkendt og der aftales dato for præsentation af samarbejdsmodel med Ørslev Landsbylaug.
- Kandidater, som Lokalrådet og Landsbylauget peger på, kontaktes efterfølgende og præsenteres for samarbejdsmodellen.

**Punkt 4** **NFLs stillingtagen til samarbejdet med VE-Midt**

- ML har haft dialogmøde med Marianne Kron om, hvor Lokalrådet opfordrer til, at VE-Midt bringer deres arbejde op på et højere politisk plan og omfavner hele Sjælland, hele landet. Vi har brug for, at der bliver lagt pres på politikerne.
- Lokalrådet ønsker efter drøftelse at gå andre veje ifm. en eventuel stiftelse af en VE-forening.
- ML har ligeledes rakt ud til Lars Vang om dialogmøde og overdragelse af CVR-nr. til ny formand.

**Punkt 5** **Økonomi**

- Overdragelse er igangsat se punkt 2.

**Punkt 6** **Sammenholdsfest – Brainstorm - Arbejdsgruppe**

- Festudvalget er nedsat og består af KRH og HSF. Dato: 23. september.

**Punkt 7** **Eventuelt**

- Landsbyforum
  - BHC og HFR deltager i Landsbyforum
- Forslag om dialogkaffe
  - Der rækkes ud til: skoleleder, idrætsforening, spejder, forsamlingshuse og erhvervsliv m.fl.
- Planlægning af dagsorden næste møde
  - Bekymringsmail til byrådet m.fl.
  - Finde datoer for alle møder i Ringsted Kommune
- Planlægge møderække

29-08-2023 kl. 20:00 Møde med Ørslev Landsbylaug

04-09-2023 kl. 19:00 Møde i Lokalrådets bestyrelse

06-09-2023 kl. 17:00 Møde i Landsbyforum vedr. vedvarende energi (HSF deltager)